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Město přijalo úsporná opatření
a chce jít příkladem

Jičínský Martin: 
Den hudby, běhu, dílen a vín 

Zastupitelé zvolili JUDr. Jana
Malého (ANO 2011) starostou
města. Do funkce prvního místo-
starosty zvolili Mgr. Petra Hamáč-
ka (Sdružení pro Jičín). Oba na
těchto pozicích působili i v minu-
lém a předminulém volebním
období. Druhou místostarostkou
se nově stala Mgr. Alena Stillerová
(ANO 2011). Zastupitelstvo také
zvolilo čtyři neuvolněné členy
Rady města. Stali se jimi Roman
Tachas (ANO 2011), Miroslav
Kodydek (ANO 2011), Ivana Krab-
cová (Sdružení pro Jičín) a Jan
Bušta (Volba pro město). 
ANO 2011, Sdružení pro Jičín a Vol-
ba pro město v první polovině říj-
na vyjednaly společný postup
a vznik koalice. Podpis koaliční

smlouvy členové deklarovali pro-
střednictvím sociálních sítí
o víkendu 7. – 8. října. Tato poli-
tická uskupení mají v zastupitel-
stvu většinu 11 hlasů z celkových
21. Mimo koalici, a tudíž v opozici
budou politické strany a uskupení
Patrioti a sportovci pro Jičín, ODS
s podporou STAN, Jičínský demo-
kratický klub a SPD. Celkové roz-
ložení křesel v zastupitelstvu je
následující: ANO 2011 má 7 zástup-
ců, Patrioti a sportovci pro Jičín
mají celkem 4, Sdružení pro Jičín
má 3, ODS s podporou STAN má
rovněž 3, Jičínský demokratický
klub má 2, SPD má 1 a Volba pro
město také 1 mandát.
Vycházíme-li z  textu koaliční
smlouvy, program na volební

období 2022 – 2026 nese název
Město pro život. Tento program
obsahuje 21 základních bodů.
Nové vedení města chce dokončit
výstavbu infrastruktury v lokalitě
Kasárna pro rodinné a bytové
domy a prodávat pozemky pro-
střednictvím elektronické aukce.
Dále hodlá pokračovat v přípravě
výstavby nového bipolárního
autobusového nádraží, v regene-
raci sídlišť Nové Město Jih a Huso-
va, rekonstrukce ulic Ruská
a Poděbradova spolu s Králové-
hradeckým krajem, v  přípravě
přestavby domu v ulici Vrchlické-
ho pro sociálních služby i stavební
konverze tzv. Bunkru. Dále chce
dokončit projekt a zahájit realizaci
Odpočinkové zóny Cidlina, pro-

Na ustavujícím veřejném zasedání byli zvoleni
členové Rady města Jičína
Ve středu 19. října se ve Valdštejnském zámku konalo ustavující zasedání Zastupitelstva města Jičína. Noví zastupitelé
nejprve složili slib. Poté zvolili členy Rady města a její uvolněné členy a také rozhodli o založení výborů. 

vést celkovou rekonstrukci
Knihovny Václava Čtvrtka či pod-
pořit revitalizaci Dvoreckého ryb-
níka i lesoparku Čeřovka. Chce
také podporovat bezbariérovost
města a vznik cyklostezek. 
Co se týká komunikací, nové vede-
ní města chce opravit další měst-
ské komunikace a rozvinout
infrastrukturu v Robousích, Popo-
vicích, Sedličkách, Hubálově,
a také v okolí Valdštejnské lodžie,
a vytvořit podmínky pro výstavbu
parkovacího domu v ulici Bolza-
nova u oblastní nemocnice. Rov-
něž bude jednat s  majiteli
pozemků potřebných pro výstav-
bu silnice propojující ulici Textilní
s průmyslovou zónou. Město Jičín
také bude spolupracovat s exter-
ním subjekty, hlavně se společ-
ností SeneCura, která staví nové
SeniorCentrum při lipové aleji,
nebo Oblastní nemocnicí Jičín,
v jejímž areálu probíhají práce na
pavilonu A. Významným tématem
bude odpadové hospodářství, při-
čemž Jičín hodlá nadále rozšiřo-
vat a propagovat separaci
odpadu a chce usilovat o založení
Re-use centra. 
Město také chce připravovat pro-
jekty na další revitalizace lokalit,
například Lidického náměstí nebo
plochy po technických službách.
Koaliční smlouva deklaruje, že
město Jičín bude nadále respek-
tovat strategické dokumenty měs-
ta a zajistí dopracování dalších,
jako jsou Plán udržitelné městské
mobility a Strategii pro adaptaci
změny klimatu.      
Na ustavujícím veřejném zasedání
také byly založeny výbory Zastu-
pitelstva města pro období 2022
– 2026. Vznikl tak finanční výbor
a kontrolní výbor, jak ukládá zákon
o obcích. Dále vznikly osadní
výbory, a to pro Robousy, Popo-
vice, Sedličky a Hubálov. -jir-  
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Zastupitelé města Jičína pro období 2022–2026

JUDr. Jan Malý (ANO 2011) Mgr. Alena Stillerová (ANO 2011) Miroslav Kodydek (ANO 2011) Roman Tachas (ANO 2011) Roman Mikolášek (ANO 2011)

Ing. Bc. Jaroslav Kostelníček (ANO

2011)

MUDr. Josef Lukavec (ANO 2011) Mgr. Miloslav Kůta (Patrioti a

sportovci pro Jičín)

MUDr. Petr Lisý (Patrioti a spor-

tovci pro Jičín)

Ing. Jan Zachoval (Patrioti a spor-

tovci pro Jičín)

Mgr. Aleš Babák (Patrioti a spor-

tovci pro Jičín)

Mgr. Petr Hamáček (Sdružení pro

Jičín)

Mgr. Ivana Krabcová (Sdružení

pro Jičín)

Mgr. Jana Benešová (Sdružení

pro Jičín)

MVDr. Jiří Liška (ODS s podporou

STAN)

Ing. Ladislav Brykner (ODS s pod-

porou STAN)

doc. Mgr. Tomáš Kozel, Ph.D. (ODS

s podporou STAN)

Mgr. Petr Šindelář (Jičínský de-

mokratický klub)

Ing. Petr Knápek, MBA (Jičínský

demokratický klub)

Eva Kotyzová (Svoboda a přímá

demokracie)

Mgr. Jan Bušta (Volba pro město)
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O odpovědný přístup usiluje Jičín
dlouhodobě a v  uplynulých le-
tech výrazně investoval do
zatep lení a snížení energetické
náročnosti budov. 
Město Jičín chce jít v úspoře ener-
gií příkladem dle motta S ener-
giemi odpovědně“. Opatření sníží
úroveň komfortu, na který byli ob-
čané zvyklí, avšak jejich smyslem
není přerušení služeb, které Jičín
poskytuje. Ve všech zařízeních
bude důsledně sledováno svícení,
aby nebylo nadbytečné. Následu-
jící úsporná opatření jsou stano-
vena do konce roku 2022 s tím,
že budou reagovat na případný
vývoj na trhu energií. 
Budovy Městského úřadu Jičín
(Žižkovo náměstí a 17. listo-
padu): Vytápění v  kancelářích
a zasedacích místnostech se
sníží na 20 °C, na chodbách, so-
ciálních zařízeních a jiných spo-
lečných prostorách na 18 °C. Bu-

dou pořízeny interiérové teplo-
měry pro účely průběžného hlí-
dání teploty. Bude zajištěna kon-
trola osvětlení a postupně bude
zajištěna výměna na úsporné
světelné zdroje LED, instalace
pohybových čidel a případně di-
stribuce LED lampiček k pracov-
ním stolům. 
Aqua Centrum: Ve sprchách
bude snížena teplota vody a zá-
roveň bude omezena doba toku
vody po spuštění. Bude snížen
rozsah osvětlení. 
Zimní stadion: V  šatnách bude
snížena teplota na 20 °C a na
chodbách 18 °C, pokud to tech-
nické podmínky dovolí. Bude vy-
pnuta tzv. sněhová jáma. Také
bude vypnuto vytápění dvou ša-
ten, které přiléhají k  ledové
ploše. Budova však bude z tech-
nických důvodů průběžně tem-
perována, aby se předešlo po-
škozením. 

Sportovní hala a vnitřní sporto-
viště: Teploty budou uvnitř spor-
tovní haly sníženy na 17 – 18 °C,
v šatnách bude teplota snížena
na 20 °C. Pokud to bude tech-
nicky možné, změní se intenzita
a mód vnitřního osvětlení.
Veřejné osvětlení ve městě a de-
korace: Bude vypnuta cca tře-
tina světelných bodů ve městě.
Je nutný výběr vhodných bodů
a tato věc bude diskutována
s  Městskou policií Jičín, Policií
ČR a Odborem dopravy MěÚ Ji-
čín. Dne 14. 10. 2022 byly vypnuty
fontány a kašny. Osvětlení histo-
rických objektů se vypíná každý
den od 23 hodin.
Kulturní zařízení: Teploty v kan-
celářích budou sníženy na 20 °C,
na chodbách, v sociálních zaří-
zeních a ve společných prosto-
rách bude teplota snížena na
18  °C dle provozních možností.
V kulturních sálech bude teplota
vytápění nastavena na 20 °C až
21 °C. 
Základní školy, ZUŠ a K-klub:
Tep lota vytápění ve školních
učebnách bude nastavena na 20
°C až 21 °C. Na chodbách, so-
ciálních zařízeních a v jiných
společných prostorách bude te-
plota vytápění snížena na 19 °C.

V tělocvičnách bude teplota vy-
tápění snížena na 17 °C až 18 °C.
Teplota vytápění v šatnách při-
léhajících k vnitřním sportovištím
či sloužících k  převlékání dětí
bude nastavena na 20 °C. Ve
všech budovách, kde je možné
vyměnit světelný zdroj pouhou
výměnou nových žárovek a zá-
řivkových hlavic, budou propo-
čítány náklady na výměnu svě-
telných zdrojů za LED hlavice či
LED žárovky. Ve všech školních
zařízeních bude sledováno sví-
cení.
Mateřské školy a zařízení so-
ciálních služeb: Stejně jako ve
všech ostatních městských bu-
dovách bude kontrolováno sví-
cení. Režim vytápění bude beze
změn.   
Veřejné prostory v knihovně: Ke
snížení teploty vytápění Knihovna
Václava Čtvrtka již v  minulosti
přistoupila. Nová opatření proto
nejsou stanovena. 
Ostatní příspěvkové organizace
města: Teplota vytápění v  kan-
celářských prostorách bude sní-
žena na 20 °C dle provozních
možností objektu. Na sociálních
zařízeních a chodbách bude tep -
lota vytápění snížena na 18 °C. 

-jir- 

Rada města schválila a uložila zavedení konkrétních úsporných
opatření v zařízeních města. Opatření byla vypracována Krizo-
vým řízením MěÚ Jičín ve spolupráci s řediteli a vedoucími měst-
ských zařízení a organizací. Schválené body respektují poža-
davky Vlády ČR. Cílem je uspořit alespoň 15 % spotřeby energií.
a vyslat sdělení občanům, že snížit spotřebu energií není složité. 

Město Jičín přijalo úsporná energetická opatření

Úvodní slovo pronesli starosta
města JUDr. Jan Malý a místo-
starosta Mgr. Petr Hamáček.
Studentům popřála rovněž
Ing. Hana Svatoňová z  Okresní
agrární komory. Vzácným hos-
tem pak byla proděkanka
Ing. Sylvie Kobzev Kotásková,
Ph.D., která také vyjádřila stu-
dentům podporu a na ceremonii
zastupovala celé nové vedení
Provozně ekonomické fakulty.
Program moderoval Ing. Miro-
slav Kazda, vedoucí Odboru
školství, mládeže a tělovýchovy
MěÚ Jičín. Právě tento odbor
společně s agrární komorou or-
ganizačně zajišťuje studium v Ji-

číně. Na závěr zazněla student-
ská hymna. 
Jak připomněl starosta
JUDr. Jan Malý, město Jičín si
terciálního vzdělávání na svém
území velmi váží a dlouhodobě
ho podporuje. Mladí lidé tak mají
v Jičíně širší možnosti v rozho-
dování. Připomněl, že nedávno
byly dokončeny nové učebny
vedle Porotního sálu.
Zájem studentů vypovídá o tom,
že studium v Jičíně má svou pre-
stiž. Do imatrikulačního ročníku
2022/23 nastoupilo 30 zájemců
o bakalářský titul a 40 zájemců
o magisterské studium. „Za více
jak 17 let existence našeho

Centra vzdělávání získalo aka-
demický titul přes 1000 studentů
z celé České republiky, a to jak
v  bakalářském, tak magister-
ském stupni,“ připomněl Ing. Mi-
roslav Kazda. Počátky patřily
Technické univerzitě v  Liberci
a České zemědělské univerzitě.
První po několika letech ukončila
své středisko v  Jičíně, ale ČZU

s nabídkou studia v  Jičíně po-
kračuje nepřetržitě po 17 let.  
Už nyní je jasné, že se otevře při-
hlašování na další ročník. Začne
v  jarních měsících. Doporuču-
jeme pravidelně sledovat web
www.studiumvjicine.cz, kde lze
najít aktuality. Studentům pře-
jeme zajímavé přednášky
a úspěšné zkoušky. -jir- 

Univerzitní studium v Jičíně pokračuje. Imatrikulace se usku-
tečnila v Porotním sále Valdštejnského zámku v pátek 30. září
2022. Čerství studenti nastoupili do bakalářského cyklu oboru
Veřejná správa a zahájen byl i cyklus magisterský, na jehož
konci získají absolventi titul Ing. Studijní obor probíhá pod hla-
vičkou Provozně ekonomické fakulty České zemědělské uni-
verzity v Praze (PEF ČZU). Studenty pozdravili jak zástupci
města Jičína, tak domovské fakulty. 

V Porotním sále byl slavnostně zahájen 
akademický školní rok 2022/23
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Dva elektromobily pro
Pečovatelskou službu
Rada města schválila výsledky dvou veřej-
ných zakázek. Město Jičín zakoupí dva auto-
mobily s elektrickým pohonem pro potřeby
sociálních služeb. Půjde o vozidlo Opel Combo
e Van s  elektromotorem o výkonu 100 kW
a Volkswagen ID.4 Pro o výkonu 128 kW. 
Obě vozidla budou určena pro Pečovatelskou
službu, která spadá pod příspěvkovou orga-
nizaci Sociální služby města Jičína. Jeden vůz
bude určen pro rozvoz uživatelů, druhý pro
rozvoz obědů. Náklady za koupi vozidel jsou
přibližně 2,4 milionu Kč včetně DPH. V obou
zakázkách zvítězila firma Nelagia s.r.o., která
má nová vozidla předat během roku 2023,
nejpozději však do konce listopadu. 
Město Jičín získalo dotaci z Integrovaného re-
gionálního operačního programu na nové vy-
bavení stacionáře Domovinka a na pořízení
elektrických vozidel. Celková výše schválené
dotace z REACT-EU je 5,2 milionu Kč. Celý pro-
jekt přinese zkvalitnění podmínek pro posky-
tování sociálních služeb občanům se sníženou
soběstačností. Vozidla značně navýší akce -
schopnost Pečovatelské služby.  -jir-

Náklady po soutěžích na kompletní vnitřní
vybavení jsou 3,1 milionu Kč včetně DPH.
V soupisu je zcela vše, od nábytkového vy-
bavení přes spotřebiče po specializované
vybavení. Největší samostatnou položkou je
tak vakový zvedák za 445 tisíc Kč, dále třeba
polohovací pojízdná křesla za 520 tisíc, po-
lohovací elektrické postele s matracemi za
440 tisíc nebo koupací lůžko za 164 tisíc.
Mezi běžnější vybavení lze řadit kovové re-
gály, šatní skříňky, stoly nebo spotřebiče,
jako jsou lednice, televizory, notebooky, tla-
kový čistič wap a podobně.   
Nová Domovinka poskytne služby až pro 35
klientů. Původní objekt se změnil k nepoznání,
neboť přestaveny byly vnitřní dispozice,
vnější obálka budovy i nejbližší okolí. Nová
Domovinka bude bezbariérová, tudíž bude
možné bez problémů používat i horní patro.

Nabídne kvalitní zázemí i pro personál. Sta-
vební práce dodává firma VALC spol. s.r.o.,
která zvítězila ve výběrovém řízení. Jak s vý-
stavbou, tak nákupem vybavení pomohou
dotace, které se městu Jičínu podařilo získat
a které sníží finanční zátěž na rozpočet. Bě-
hem podzimu až začátku zimy se očekává
dokončení výstavby, a proto je nejvyšší čas
stacionář vybavit. A dostane to nejmoder-
nější, co trh nabízí, protože starší občané si
zasluhují plné pohodlí. 
Populace České republiky stárne, takže zá-
jem o sociální zařízení pro seniory narůstá.
Právě o stacionář je zájem velmi vysoký, ne-
boť poskytuje to, že rodiny mohou o staršího
člena pečovat doma, ale ve všedních dnech
se o něj postarají sociální pracovníci. 

-jir- 

Rada města schválila výsledky veřejných zakázek na vybavení Domovinky. Sta-
cionář v Hofmanově ulici, který poskytuje denní služby seniorům, prochází cel-
kovou rekonstrukcí, jež se nyní nachází ve finální fázi. Vznikne prakticky nové
zařízení, které bude potřebovat moderní vybavení pro péči o starší občany. Pro
tyto vysoce specializované pomůcky a kusy vybavení byly vypsány oddělené ve-
řejné zakázky. V  jednotlivých řízeních uspěly firmy Arjo Czech Republic s.r.o.
a LB Bohemia s.r.o. 

Vybavení pro novou Domovinku dodají dvě firmy

Rada města schválila cenovou nabídku
Technických služeb města Jičína na vý-
měnu herních prvků na dětském hřišti Pod
Koštofránkem. Hřiště je u Valdické brány
a je mimořádně oblíbené dětmi. Finanční
prostředky budou čerpány z  rozpočtu –
z položky na obnovu hřišť. 
Jedná se o výměnu Archimédova šroubu,
koryt včetně klapek a uzávěrů, trojúhelní-
kového koryta a kulatého stolu pro hru
s pískem. Dále bude provedeno nové ob-
ložení studny, výměna nosných trámů,
pod lahy v  dřevěné věžové prolézačce
a oprava sedáků. Dětská hřiště provozují
Technické služby města Jičína, takže mají
nejlepší vhled do jejich stavů. Cena za ce-
lou výměnu herních prvků je 488 428 Kč
včetně DPH. Jedná se o obvyklou cenu.
Dětské hřiště Pod Koštofránkem bylo vy-
budováno v  roce 2008. Právě funkční
pumpa s navazujícím systémem dřevěných
koryt a Archimédovým šroubem je v létě
dětmi velmi vytížena.

-jir-

Vymění se atrakce na
dětském hřišti
u Valdické brány

Jičín před sto lety a dnes
Ulice Na Příkopech, zmizelé domy čp. 2 a čp. 3, čp. 4 a čp. 5
směrem k Palackého ulici

Kronika z roku 1925 popisuje ulici Na Příko-
pech směrem od Palackého ulice k synagoze
velmi poutavě. Pravou stranu tvoří dřevěný
plot dvorků a zahrad, po levé straně jsou
domky, kus starého Jičína, s dřevěnými štíty
a lepenkovými střechami. Jsou to staro-
dávné domky čp. 7, 6, 5, 4, 3, 2 Holínské
předměstí, se zahrádkami mezi domky nebo
ploty. Zcela zanikly domy čp. 2 – čp. 5. Téměř
všechny z nich vznikly ve 20. – 30. letech 17.
století. V  červenci 1913 zakoupili Antonín
a Anna Zajícovi dům čp. 3. U tohoto domu
stával velmi dlouho chlév pro krávu, později
se tato budova využívala pro drůbež. Anto-
nín Zajíc zde hodlal chovat koně, přístavek
ale nevyhovoval všem požadavkům nejenom
stavebního úřadu. V roce 1935 vydal městský

úřad majitelce Anně Zajícové nařízení zbou-
rat toto stavení. Důvodem bylo, že srubové
stěny domu, které nesou stropní konstrukci
a krov se střechou, byly již zcela ztrouchni-
vělé, hrozily sesutím a ze 2/3 byl dům v re-
gulaci. Sousední dům čp. 4 byla obec
ochotna zakoupit již od roku 1934. Dům byl
určen ke zboření, protože podle nového re-
gulačního plánu se rušila ulice Na Příkopech.
Obec ale ponechala prodávajícím bezplatné
užívání 4 místností na dobu 5 let. Trhová
cena dosáhla výšky 18  000 Kč. Fotografie
pochází z  fondu SOkA Jičín, Archiv města
Jičína, Přílohy ke kronice, 1925, kart. 174,
inv. č. 803

Hana Fajstauerová 
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Již v minulých letech u několika
městských zakázek na stavební
práce byl městem Jičín v rámci
zadávacího řízení ustanoven po-
žadavek na dodavatele, aby pro-
vedl exkurzi pro žáky jičínských
škol s  reálnými ukázkami na
stavbě. Jednalo se např. o sta-
vební práce v Lodžii nebo o za-
teplení bytového domu na No-
vém Městě. Tam byl dokonce
požadavek na exkurzi pro děti
z MŠ s přírodovědným výkladem
o nezbytnosti vytvářet vletové
otvory pro rorýse při zateplování
objektů. 
Naneštěstí během epidemie Co-
vid-19 nebylo možné pořádat ex-
kurze. Až konečně v  září 2022
proběhla první, a to v rámci za-
kázky na Základní škole Husova,
kde již od jara probíhá výměna

oken a oprava fasády směrem
z ulic Husova a Fügnerova. Ex-
kurze byla určena pro žáky po-
sledních tříd, a tak se jí zúčast -
nila celá třída 9.B se svojí třídní
učitelkou Mgr. Radovou a vý-
chovnou poradkyní Mgr. Smolí-
kovou. Po celou dobu se dbalo
na dodržení bezpečnosti práce,
se kterou byly děti na začátku
seznámeny. 
Vyjma společnosti STAV-AGENCY
s.r.o., která prostřednictvím stav-
byvedoucího a kamenického
mistra informovala děti o zá-
kladních činnostech na stavbě
a předvedla způsob opracování
pískovce, k  dětem promluvil
místostarosta Mgr. Petr Hamá-
ček a senátor Ing. Tomáš Czer-
nin. O tom, že každá práce je dů-
ležitá a že je podstatná

spolupráce mezi odborníky a or-
ganizacemi při takovýchto vel-
kých projektech, promluvila ve-
doucí Oddělení veřejných
zakázek MěÚ Jičín Lenka Holle-
rová, DiS. 
Další exkurze by měly proběh-
nout v rámci veřejné zakázky na
vybudování infrastruktury Ka-
sárna, kde si město stanovilo
i požadavek, aby exkurze ze
strany dodavatele byla vedena
ženou. Požadavek na exkurzi
bude s  největší pravděpodob-
ností zakomponován rovněž

u plánované veřejné zakázky na
rekonstrukci Knihovny Václava
Čtvrtka. Pořádáním exkurzí se
město Jičín snaží zvýšit atrakti-
vitu technického vzdělání pro
děti. Posluchači také získají po-
vědomost o komplexnosti veřej-
ných zakázek a o spolupráci od-
borníků z  různých oborů.
Komplexní přístup a spolupráci
vyžaduje prakticky každá ve-
řejná zakázka realizovaná měs-
tem Jičín.  

-LH-, -jir- 

Město Jičín se snaží v rámci odpovědného přístupu ke svým
nákupům a veřejným zakázkám o uplatňování celé řady so-
ciálních a environmentálních aspektů. Mezi ty, které mají ob-
zvláště vysokou přidanou hodnotu v propojení teorie s praxí,
se řadí exkurze pro žáky s cílem podpořit jejich zájem přede-
vším o technické vzdělání. Žáci se mohou na vlastní oči podívat
pod ruku řemeslníkům či stavbyvedoucím a také si vyslech-
nout, co vše se skrývá pod přípravou veřejné zakázky. 

Jičín pořádá exkurze pro žáky základních škol 
v rámci stavebních veřejných zakázek

Symbolickým vrcholem Evrop-
ského týdne mobility v  Jičíně
bylo setkání v učebně ve Vald-
štejnském zámku. Architekt
města Ing. Arch. Radek Jiránek
prezentoval výsledky průzkumů
dopravy v  centru města, tedy
zejména na Valdštejnově ná-
městí. Představil také možnosti
nového řešení provozu na ná-
městí, včetně různých modelů
parkování. Na tvorbě průzkumu
a na měření provozu se podíleli
odborníci z  Fakulty dopravní
ČVUT. Kompletní výsledky a další
informace o mobilitě v  Jičíně
najdete na webových stránkách
mobilita.jicin.cz
Výsledky studie budou využity
pro sestavení Plánu udržitelné
městské mobility (používá se

zkratka vycházející z angličtiny –
SUMP). Na tvorbě plánu město
Jičín v  současnosti pracuje.
SUMP vyžaduje přibližně dva
roky. Navrhne komplexní řešení
provozu a pohybu po městě.
Problematiku bude řešit z hle-
diska různých zájmových sku-
pin, tedy například úhlem po-
hledu řidičů, chodců, cyklistů
a podobně. Bude se také zabý-
vat tím, že jiným způsobem jsou
komunikace používány pro pra-
covní činnost, pro cesty do za-
městnání a škol, pro rekreaci
a procházky nebo například pro
sport. Garantem vzniku SUMP
je Ing. arch. Radek Jiránek a na
dokumentu se bude pracovat
formou pracovních skupin,
které jsou sestaveny právě po-

Město Jičín se i letos připojilo k iniciativě Evropský týden mo-
bility, který připadl na 16. až 22. září 2022. Letošní motiv zněl
„Lepší dostupnost“. Také město Jičín se tím snažilo připome-
nout, že existují i jiné způsoby pohybu po městě, než na jaké
jsme navyklí. 

V září proběhl Evropský týden mobility

dle zájmů. Skupin se zúčastní
jak občané, tak odborníci na
dané téma. 
V rámci týdne mobility jezdila ji-
čínská hromadná doprava za-
darmo. Dopravní obslužnost si
tak mohl vyzkoušet i každý svá-
teční pasažér, dokonce si mohl
zcela zadarmo projet celou
trasu jičínské MHD. Linku běžně
využívají především senioři, žáci
a studenti. Připomeňme, že au-
tobus s nápisem „Jičín – svým
občanům“, který křižuje
čtvrtěmi našeho města, provo-
zuje společnost Fejfar. 
A dále, během týdne mobility
město Jičín požádalo občany,
aby to s  dopravou po městě
zkusili „trochu jinak“. Součástí
byly výzvy Pěšky do školy a Do
práce na kole. Evropský týden
mobility je každoroční iniciativa
Evropské komise, jejíž tradice
sahá k roku 2002. Jičín se k ní
připojil už podruhé. 

-jir- 

Technické služby města Jičína
provedou opravu úseku severo-
východní obvodové zdi hřbitova.
Úsek je v délce přibližně 15 me-
trů. Technické služby nabídly
cenu za dílo ve výši 267 tisíc Kč
včetně DPH. Rada města schvá-
lila výjimku ze směrnice o zadá-
vání veřejných zakázek, protože
nabízená cena je v  místě ob-
vyklá. Vyšší náklady jsou dány
pracností, jelikož je nutné sta-
ticky zabezpečit jednotlivé ná-
hrobky provázané s obvodovou
zdí. Zeď je tvořena z plných pá-
lených cihel a  pískovcovou po-
dezdívkou, těsně sousedící s řa-
dovými garážemi.

-jir-

Chystá se oprava
části hřbitovní zdi
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Ve čtvrtek 22. září se děti ze šestých tříd se svými třídními
učiteli vydaly na již tradiční adaptační kurz. Počasí nám
přálo, a tak již během svižné pěší cesty děvčata a chlapci
absolvovali některé seznamovací aktivity a „ledolamky“ pod
vedením zkušených lektorů jičínského K – klubu. 

V pátek 7. 10. zahájili naši před-
školáčci školičku bruslení pod
vedením zkušených instruktorů
z HC Jičín. Část dětí již základy

bruslení má z loňského roku, os-
tatní děti na první krůčky na ledě
teprve čekaly. Formou hry a zá-
bavy se děti bruslit naučí. Těšíme
se na další společné setkání. 

Děti a učitelky ze Srdíčkové třídy 

MŠ J. Š. Kubína 

Malí bruslaři
z MŠ J. Š Kubína

První školní den, ale i celé září
a říjen jsou za námi. U nás ve
škole se objevila se startem škol-
ního roku spousta nových tváří.
Obměnil se pedagogický sbor,
přišlo 8 nových pedagogických
pracovníků, počet žáků po 20 le-
tech překročil magickou
„stovku“, narostl počet tříd. 
Bohužel jsme nárůst museli řešit
na úkor prostorů školní družiny.
Další velkou změnou, která se
nesetkala s úplně kladnou ode-
zvou již na konci minulého škol-
ního roku, bylo přeskupení pe-
dagogických týmů ve třídách.
Vyskytly se obavy jak pedagogů,
tak rodičů, jak si žáci zvyknou
v nových kolektivech pod vede-
ním jiných pedagogů. Nezbytné
změny jdou ve speciálním škol-
ství vždy ruku v ruce se změnou
diagnóz našich žáků. Tyto změny
posléze naráží na vyhlášky o po-
čtech žáků ve třídách a další le-
gislativní předpisy. Nikdo nikdy
neví, jak vše dopadne, ale první
měsíce nového školního roku
nás přesvědčují o tom, že změny
jak žákům, tak i pedagogickému

týmu prospěly a věříme, že bu-
dou spokojeni i rodiče.
Z pohledu nás pedagogů je tou
nejdůležitější změnou počet no-
vých žáků. Ke svému vzdělávání
využijí podmínek, které jim spe-
ciální školství nabízí – malé ko-
lektivy žáků, individuální přístup
učitelů a asistentů pedagoga,
učivo upravené schopnostem
každého žáka formou individuál -
ních vzdělávacích plánů, koordi-
nace IVP s  odborníky ze  SPC.
Největším přínosem pro naše
žáky je možnost zažít úspěch,
mít pěkné známky, necítit se jako
poslední ve třídě. Být v kolektivu
dětí, kde se nikdo nikomu nepo -
smívá a kam žáci i pedagogové
chodí rádi a s úsměvem. Jsme
přesvědčeni, že ještě nějaký čas
bude trvat, než se vypořádáme
s velkým boomem inkluze, který
mnoha dětem se speciálními
vzdělávacími potřebami více
ubližuje, než pomáhá. Vůbec
nezpochybňujeme začleňování
a společné vzdělávání žáků
s  růz nými typy handicapu. Mu-
síme mít ale stále na zřeteli zá-
jem dítěte. Je nezbytné, aby za-
členění žáka mezi vrstevníky bez
postižení bylo přínosem pro
žáka samotného, jak pro jeho
spolužáky, kteří měli v  životě
větší štěstí. -jm-

Změny v Soudné
se zatím
osvědčily

Na začátku nového školního roku
2022/2023 se vydali žáci a žá-
kyně devátých tříd v rámci výuky
dějepisu na Letnou, aby si při-
pomněli tragickou událost ze
7. září roku 1968. 
Položením květin k  pomníčku
ucti li památku jičínských občanů
Jaroslava Veselého a Zdeňky Kli-
mešové – obětí střelby polského
vojáka. Byli jsme jediní, kdo v den
výročí přinesl květiny, což nás

trochu zaskočilo, ale o to více
potěšilo. Všimli jsme si i nepo-
řádku v  nejbližším okolí po-
mníčku.

Mgr. Jitka Víchová, ZŠ 17. listopadu Jičín

Deváťáci
z Jedničky
nezapomněli 
na výročí

Základní škola „Čtyřka“ v Jičíně
přivítala v pátek 7. října kolegy
ze škol zapojených do projektu
Pomáháme školám k  úspěchu.
Projekt PŠÚ je financovaný Na -
dací The Kellner Family Founda-
tion a naše škola je již třetím ro-
kem jeho součástí.
Ve svých hodinách učitelé rozví-
její u dětí čtenářství a pisatelství.
Cílem projektu je, aby se všichni
jejich žáci učili s nasazením
a měli dobré učební výsledky.
Žáci své komunikační dovednosti

uplatní v  osobním, pracovním
i občanském životě.
Čtyři pedagogové naší školy ote-
vřeli odvážně své hodiny v před-
mětech český jazyk, zeměpis,
přírodopis a fyzika pro kolegy
z jiných škol. Ti mohli v hodinách
pozorovat, jak učitelé využívají
při výuce odborné texty a žáci
pomocí nich dokážou naplňovat
cíle hodiny. Po ukončení každé
otevřené hodiny následovala re-
flexe, kde se všichni účastníci
společně zamýšleli, jak čtenář-
ství a pisatelství přispívá
k  úspěšnosti žáků při jejich
učení.

Mgr. Jitka Tománková

Otevřené hodiny
na Čtyřce

V dobré náladě jsme všichni do-
razili do místa ubytování na re-
kreační zařízení Eden, pro ně-
které děti bylo novou zkušeností
samostatné povlékání lůžkovin.
Po celou dobu pobytu si děti i uči-
telé užívali výbornou kuchyni
místní restaurace s  dostatkem
mléčných výrobků, zeleniny
a ovoce, s  možností „nášupu“
a pitným režimem. 
Hlavní však při „adapťáku“ byly
samozřejmě aktivity. Lektoři
a lektorky měli sestavený smys-
luplný a poutavý program pohy-
bových her i aktivit, zaměřených
na komunikaci a kooperaci mezi
dětmi i třídami. Vrcholem byla
nepochybně večerní napínavá
hra „Najdi trpaslíky a Sněhurku“,
při které děti pod hvězdnou ob-

lohou ve vymezeném prostoru
plnily množství úloh podporují-
cích orientaci, paměť, logické
myšlení, spolupráci s  ostatními
i odvahu.
Smysl a účel kurzu byl vrchovatě
naplněn – učitelé mohli sledovat
své děti v různých situacích mimo
školní lavice, děti vyzkoušely spo-
lupráci v různých skupinách, ne-
jen se svým nejlepším kamará-
dem/kou, dokázaly vyslechnout
a pochopit zadání či pravidla jed-
notlivých aktivit, pomoci dru-
hému, povzbuzovat se navzájem,
nenechat nikoho stranou…
Úspěšná akce proběhla s  vý-
znamným finančním přispěním
Královéhradeckého kraje.

Za třídní učitele a učitelky Ivana Čepková

a Dominika Vytlačilová 

Adaptační kurz šestých
ročníků naší Čtyřky –
Březka 2022
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Už v úterý 1. 11. v 18 hodin to bude Madam
Butterfly „Láska nemůže zabít, přináší nový
život“. Tato slova pronesl během hvězdné
noci v Nagasaki americký voják Pinkerton
mladé gejše Cio-Cio-San. Jak ale oba zjistí,
nedbale vyslovená slova a sliby mohou mít
nesmazatelné následky. Pucciniho strhující
i srdceryvná opera se v produkci režisérů
Moshe Leisera a Patrice Cauriera inspiruje
evropskými obrazy Japonska 19. století.
V pondělí 14. 11. v 18 hodin budeme pokra-
čovat slavnou operou Aida. Princezna Aida
byla ve válce mezi Egyptem a Etiopií une-
sena. Ambiciózní voják Radames mezitím
zápasí se svými city k ní. Postupně musí oba
učinit mučivou volbu mezi loajalitou k do-
movu a vzájemnou láskou. Režisér Robert
Carsen situuje v této očekávané nové insce-
naci Verdiho velkolepou klasiku do součas-
ného světa. Mocenské boje a toxickou žárli-
vost tak zasazuje do aparátu moderního
totalitního státu. V hlavních rolích se před-
staví Elena Stikhina a Francesco Meli, or-
chestr bude řídit hudební ředitel Královské
opery Antonio Pappano.
Transsibiřskou magistrálou projeli kluci
z Beer with travel a jejich přednáška Trans-
sibiřská magistrála v našem cyklu „diáky“,
která byla kvůli covidu již dvakrát přesunuta,
se uskuteční v pondělí 7. 11. v 19 hodin. S lah-
váčem v ruce ujeli vlakem od Finského zálivu
k Japonskému moři přes 10 000 kilometrů,
cestou navštívili mnoho zajímavých míst
a nechali se okouzlit krásou Bajkalu. 
Tomík na cestách opět přijede k  nám do
biografu ve středu 30. 11. v 19 hodin – tento-
krát s  nejnovější dobrodružnou výpravou
Afrika tuktukem. Tomík na cestách, rozený
Tomík, je ochablý rytíř ve žlutém oři. Spo-
lečně se svým pobočníkem Davidem Uro-
stlým se vydali na strastiplnou cestu napříč
Afrikou s třístopým vozem zvaným tuktuk.
V létě léta páně 2022 si tito šohajové z Mo-
ravy zakoupili žlutého oře v daleké Jihoa-
frické republice, která leží na spodku mapy.
Pomalu s ním klusali a spojky uhnali přes
Botswanu plnou zvěře, Zambii, kde se u Vik-
toriiných vodopádů smočili, dále pokračovali
přes těžkou Zimbabwe, kde cesty mizí, až
vkročili do přátelské Malawi. Však nejvíce
času tito rytíři strávili v obrovské Tanzánii,
plné domorodých kmenů, mnoha zvláštních
příběhů a divokých cest i zvířat, přes které
se dostali až do přátelské Ugandy, kde svého
oře v horách zaparkovali, aby si od sebe
odpočinuli a příště mohli pokračovat až
domů.

Celý náš filmový program naleznete na webu
www.biografjicin.cz, kde máme kompletní in-
formace o filmech, trailery a také vstupenky
na všechna představení. Vstupenky je možno
zakoupit na pokladně biografu hodinu před
každou projekcí a také po celý den v Měst-
ském informačním centru na náměstí. 

Za biograf Český Ráj Jičín – Michal Miškovský 

Podzimní operní a baletní sezóna u nás
v  biografu bude opravdu nabitá. Na-
bídneme vám celkem 11 operních a ba-
letních představení z  Royal Opera
House v  Londýně. Na všechna tato
představení mají naši divadelní abo-
nenti KZMJ slevu 50 Kč.

Listopad
v biografu plný
opery a baletu

Ondřej Havelka a jeho Melody Makers nás
9. 11. opět vezmou na výlet do vrcholné éry
bigbandového, nebo jak oni říkají, nylonového
swingu.  
17. listopad je státním svátkem i pravidelným
termínem tradiční taneční soutěže O cenu
města Jičína. Každoročně se jí účastní více
než sto párů doslova z celé republiky ve všech
věkových a výkonnostních kategoriích. Slav-
nostní zahájení celodenního tanečního klání
proběhne v 9 hodin.
Na sobotu 19. 11. připadá celorepublikový pro-
jekt Noc divadel. V Jičíně tentokrát připadne
hlavní role letošnímu jubilantovi, divadelnímu
souboru Srdíčko. V 19 hodin uvede pro do-
spělé publikum svoji adaptaci klasické před -
lohy Dekameron. Jen pro připomenutí: na-
bídku „srdíčkářských“ pohádek na celý měsíc
naleznete na našem webu nebo na
www.srdicko.stranky1.cz
Když se doslova pod jednou střechou sejdou
dva geniové svého oboru, jakými byli „černý
anděl poezie“ Vladimír Holan a „národní klaun“
Jan Werich, může být zaděláno na velké
drama. Z legendární vily na Kampě se stává
kolbiště pro souboj dvou eg a zcela odlišných
charakterů. Představitelé hlavních rolí Miroslav
Hanuš a Luboš Veselý byli za své strhující vý-
kony nominováni na Cenu Thálie 2020. Insce-
nace Hadry, kosti, kůže, kterou uvádíme
21. 11., získala prestižní Cenu Marka Ravena.
24. listopadu vás sopranistka Irena Pohl Hou-
kalová a klavírní virtuóz Karel Košárek zvou
na koncertní večer Láska a život ženy, inspi-
rovaný krásou českého a moravského folk-
loru v dílech mistrů české a německé vokální
a klavírní tvorby převážně 19. a 20. století.
Koncert v  Porotním sále zámku začíná
v 18 hodin.
Podrobné informace o našem programu na-
leznete na www.kzmj.cz, kde můžete i on-line
zakoupit vstupenky. Předprodej rovněž zajiš-
ťuje Městské informační centrum na Vald-
štejnově náměstí. Těšíme se na vás u nás.

Tým KZMJ

Vojta Dyk a Tatiana Dyková tvoří pár
ve skutečném životě a nyní i na jevišti.
Konkrétně v bláznivé grotesce Slepice
na zádech o šílenství, k němuž vás do-
žene manželství. Představení divadla
Ungelt režíroval jejich herecký kolega
Jaromír Dulava a vy se můžete přijít
pobavit v pondělí 7. 11.

Listopad
v Masarykově
divadlePro nejmenší čtenáře a jejich rodiče jsou

opět naplánovány programy v  rámci pro-
jektu S knížkou do života. Pravidelná setkání
Čtipískova klubíčka a klubka proběhnou první
středu a čtvrtek v  měsíci listopadu. Dopo-
ledne 23.  listopadu během slavnostního
předávání čtenářských průkazů uvítáme mi-

minka do 3 let věku v  knihovně
mezi našimi novými čtenáři. Další
slavnostní setkání pro děti od 3
do 6 let a jejich rodiče proběhne
o den později. Zajímavá před-
náška s paní doktorkou Mirosla-
vou Hnízdovou proběhne ve
středu 30. listopadu. Přednáška

nese název Slyšíš mě? Logopedie očima lé-
kaře. Je určena především rodičům malých
dětí. Budeme si povídat o významu čtení
a předčítání v prevenci logopedických a slu-
chových vad u dětí.
Ve čtvrtek 3. listopadu proběhne setkání
s emeritním kastelánem Jaromírem Kubů,
začátek je plánován na 15 hodin. Povídat si
s  ním budeme o tom, jak se žilo, bydlelo
a pracovalo na Karlštejně. Čeká nás i uvedení
dvou nových knih. Slavnostní uvedení fantasy
románu Zpěv straky Dany Beranové pro-
běhne ve středu 9. listopadu od 18 hodin.
Pro návštěvníky je nachystáno překvapení,
stylové občerstvení, hudební doprovod
a prodej knihy za sníženou cenu. O týden
později proběhne uvedení knihy Věry Klucké
Děti ukazují směr. Hudební doprovod zajistí
Lucie Doušová, harmonikářka z Ráje.
Knihovna se účastní i Týdne vzdělávání do-
spělých. V  úterý 8. listopadu dopoledne si
mohou zájemci vyzkoušet, jak vypadá počí-
tačový kurz v knihovně, odpoledne se naučí
jak na tablet a čtečku. Ve čtvrtek 10. listo-
padu pak proběhne výtvarný workshop na
téma vánočních dekorací. 
Pobočka knihovny nachystala pro své čte-
náře ochutnávku kávy Slavík ze Sobotky na
středu 2. listopadu. O týden později v pátek
11. listopadu proběhne na pobočce Svato-
martinské odpoledne, na návštěvníky Bunkru
bude čekat kulturní program, výprodej vy-
řazených knih, prodejci rukodělných výrobků,
workshopy, obchůdek lovců perel, dětský
koutek i malé občerstvení. Konec listopadu
si zase užijí pravidelní návštěvníci pobočky
při výtvarných dílnách, vyrobí si vánoční
ozdo by v termínech 23. a 30. listopadu.

-ms-

Podzim bude v  Knihovně Václava
Čtvrtka v Jičíně bohatý. A to nejenom
na hlavní budově v ulici Denisově, ale
i na pobočce knihovny na Novém
Městě. Čtenáři a návštěvníci si tak mo-
hou tradičně vybírat z  nepřeberného
množství knih, časopisů, audioknih
a her, ale i z množství zajímavých akcí,
které knihovna přináší.

Pozvánka 
do knihovny
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Dvacet týmů FBK Jičín vlétlo do sezóny s vy-
sokou úspěšností. Ženy v extralize měly v době
uzávěrky zpravodaje 7 bodů z pěti zápasů
a jedná se tak o jejich nejlepší start v historii!
Kristýna Bachmaierová se usadila v čele ka-
nadského bodování, Gabrielu Žůrkovou na -
jdeme na pátém místě. 
Pikantně začala sezóna pro ženy B, resp. nově
složený tým žen C. Ano, odehrály hned první
duel soutěže. Zajímavou přestřelku nakonec
pro sebe urvalo „céčko“, nicméně oba celky
budou favority druhé ligy žen. Suverénně si
zatím počínají dorostenky, které vedou bez
ztráty bodu 1. dorosteneckou ligu a už se poti-
chu hovoří o kvalifikaci na MČR.
Úžasnou jízdu předvedli na domácím hřišti v Ji-
číně starší žáci černí, kteří hostili 2.  koš.
Všechny soupeře nemilosrdně zválcovali a těší
se na start mezi elitou! Mužské áčko má bilanci
dvě výhry, dvě remízy, a tak Regionální liga
bude dost vyrovnaná. Béčko mužů dává velkou
šanci juniorům, zatím se nachází v půlce ta-
bulky krajské ligy. Junioři a dorostenci ve tře-
tích ligách své soupeře nemilosrdně drtí,
úspěšnost mají 100 procent! 
Velmi slušně zahráli i starší žáci modří, kteří
brali bilanci dvě výhry a jedna prohra. Starší
žákyně a mladší žáci Rumcajsové výsledkově
zatím na soupeře nestačili, sbírají hlavně cenné
zkušenosti. Další celky ještě nehrají na výsledky
(mladší žáci Cipísci, mladší žákyně, mladší žá-
kyně Manky, elévové, elévky a 2 týmy pří-
pravky), přesto mají chuť do tréninků a zápasů
obrovskou. 
Florbal se rozjel na plné obrátky, sledujte so-
ciální sítě a stránky klubu florbaljicin.cz, kde
najdete veškeré informace.  -mp- 

Jičínský florbal
odstartoval úspěšně

Ženský tým amerického fotbalu Windstorms
Jičín má za sebou druhou sezónu v  1. lize.
Stejně jako v premiérové sezóně na podzim
roku 2020 se hráčky utkaly se zkušenějšími
týmy z velkých měst, kde je tradice americ-
kého fotbalu mnohem delší. Odhodlání holkám
z Jičína ale rozhodně nechybí. Statečně vzdo-
rovaly pražským týmům Black Cats a Harpies,
stejně jako brněnským Amazons. V domácím
zápase na hřišti ve Valdicích s polským zá-
stupcem v české lize – Warsaw Sirens – do-
konce přišla historicky první výhra jičínských
Windstorms. Tým nabral v  náročné sezóně
další zkušenosti a jasně ukázal, že už není ne-
škodným nováčkem. 
Teď mají hráčky před sebou pár týdnů zaslou-
ženého volna. Nejpozději po Vánocích se ale
rozběhne příprava na další sezónu a to je ideál -
ní čas se do týmu přidat! „Nezáleží na tom,
jestli jsi studentka nebo máma od rodiny, atle-
tický typ nebo pořádný kus ženské. Pokud chceš
společně s  námi zažít radost z  touch downu,
tak sleduj naše sociální sítě, kde zveřejníme ter-
míny náborových tréninků a přijď to zkusit,“
vzkazují hráčky Windstorms Jičín.  -rt-

Historická výhra pro
jičínské Windstorms
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V nejbližších dnech se význam-
ného životního jubilea 80 let do-
žívá Láďa Brzák, výborný fot-
balista a všestranný sportovec.
Po vzoru svého tatínka nastu-
poval od žáčků v modrobílých
barvách SK Jičín, zahrál si s Ji-
čínem jeden rok i dorostenec-
kou ligu. Narukoval na vojnu do
juniorky Dukly Praha. Tam po-
znal výborné trenéry, jako byl
Musil a Vejvoda. Zahrál si s Ma-
sopustem i Pluskalem. Miloval

ale svůj Jičín a po vojně se domů vrátil. S kapitánskou páskou vybíhal v A mužstvu do pozdního ak-
tivního fotbalového věku. 
Vynikající stoper, výborný ve hře hlavou i v osobních soubojích. Skvělý organizátor obranné hry ce-
lého týmu. Navíc nesmírně kamarádský a přátelský ke všem. Na hřišti fotbalový gentleman. Nám
začínajícím ochotně předával své zkušenosti. Je to opravdová osobnost jičínského sportu, a to do
pozdního věku, protože snad ještě v padesáti vybíhal za SG SK Jičín. 
Tak Láďo, ať ti zdraví a vitalita vydrží ještě další řadu let. My všichni, tvoji kamarádi a známí ti to ze
srdce přejeme. A děkujeme za to, co jsi pro jičínský fotbal vykonal. Miloš Vejvoda, SK Jičín

Vítězství si odnesli zahraniční jezdci. Mezi
ženami potřetí vystoupila na nejvyšší stupeň
maďarská krosařka Kata Blanka Vasová.
Mezi muži absenci našeho nejlepšího jezdce
Michala Boroše využil Anton Ferdinande
z Belgie. V průběžném vedení seriálu jsou
Vasová a Adam Ťoupalík (Elkov Kasper),
který byl dnes stejně jako na Holých Vrších
i v Hlinsku druhý.
Oproti loňsku byl tentokrát okruh suchý, což
znamenalo, že i hodně rychlý.   Při absenci
Boroše se otevřela cesta k vítězství dalším
jezdcům. Nejlépe ji využil Ferdinande patřící
do kategorie U23. Hned v prvním okruhu
ujela skupina šesti jezdců, v níž byli Adam
a Jakub Ťoupalíkové (Elkov Kasper), Ferdi-

nande, jeho kolega Yentl Bekaert a dvojice
jezdců týmu ČEZ Cyklo Team Tábor Šimon
Vaníček a Matyáš Fiala.
Jako první se oddělil Fiala, potom Jakub Ťou-
palík, takže vepředu zůstal kvartet cyklistů.
První z nich se pokusil skupinku rozdělit
Adam Ťoupalík, ale Ferdinanda nesetřásl,
třetí místo si držel Bekaert. V posledním kole
nastoupil Ferdinande a Ťoupalík s ním již kon-
takt neudržel.
„Ze všech letošních startů v terénu se
mi dnes jelo zatím nejlépe. V samotném zá-
věru jsem měl nějaké problémy s předním
kolem a trochu jsem se bál. Škoda, mohl
jsem možná bojovat o vítězství, ale i druhé
místo se počítá," řekl Adam Ťoupalík.

V prvním kole závodu žen odjela všem sou-
peřkám tradičně Vasová, a i když se s ní
snažila držet krok česká šampionka Zema-
nová, nestačila jí. Po problémech s řetězem
v úvodním okruhu se do boje o třetí místo
vrátila Jitka Čábelická (GAPP System – KO-
LOFIX MTB Racing Team), takže o podium
bojovalo až do závěrečných metrů kvarteto
závodnic. Ve spurtu byla nakonec nejrychlejší
ta nejzkušenější z nich, tedy Pavla Havlíková
z celku LAWI junior team.
Mezi juniory již třetí triumf vybojoval Václav
Ježek (Brilon Racing Team MB), který tento-
krát vyhrál o jednu vteřinu před Maďarem
Barnabásem Vasem. Třetí Ondřej Novotný
(Dukla Praha) zaostal o sedm vteřin. Kom-
pletní výsledky jsou zveřejněny na stránkách
www.cyklokros.cz
Cyklokrosová klání mají pravidelně velkou or-
ganizační podporu města Jičína. Jde o dlou-

hou tradici, navíc velmi oblíbenou diváky
a závodníky. To se potvrdilo i letos, neboť
závody se dočkaly značné pozornosti, kdy
někteří diváci přišli osobně, jiní sledovali te-
levizní přenos a někteří měli to štěstí, že měli
celé klání jako na dlani z balkonů nedalekých
bytových domů. Závodníky při slavnostním
ceremoniálu osobně podpořil starosta
města Jičína Jan Malý. Naše město je mezi
cyklokrosaři oblíbené. V lednu 2020 se ještě
pod Čeřovkou uskutečnilo dokonce Mistrov-
ství ČR. Moderní historie cyklokrosu v Jičíně
se začala psát přibližně před osmi lety, pa-
mětníci však vědí ještě o dřívější éře, a to
z 80. let 20. století. 

Cykloklub Jičín, -jir- 

Český pohár v cyklokrosu proběhl už podruhé u Šibeňáku
Již třetí díl seriálu TOI TOI Cupu se jel v sobotu v 8. 10. 2022 v Jičíně a celkem to byl už devátý ročník jičínských cyklokrosů.
Na nové trati v okolí rybníka Šibeňák chyběl obhájce loňského prvenství a vítěz dvou úvodních závodů letošní sezony
Michael Boroš, který absolvuje již zítra v americkém Waterloo úvodní podnik Světového poháru. Na startu se sešlo opět
velmi početné startovní pole, poprvé v sezóně byly pro velký počet jezdců rozděleny kategorie kadetů a kadetek na sa-
mostatné závody.

Životní jubileum významného 
jičínského fotbalisty
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Věkové spektrum
her začíná
zhruba od pěti let
a postupuje až
do nejvyšších pa-

ter lidského života. Možná se
vám objeví v hlavě otázka, jestli
jsou deskovky k něčemu dobré.
Na to je poměrně jednoduchá
odpověď. Skrze deskové hry si
můžete zábavnou formou tréno-
vat strategické uvažování, ab-
straktní myšlení, paměť, kreati-
vitu, představivost a spoustu
dalších věcí. Poznáte tak napří-
klad hry strategické, logické, de-
tektivky, hry pro zasmání, odde-
chové, deckbuilding, area
control a mnoho dalších. To
všechno s  legrací a herním zá-
žitkem, kdy se vydáme do světa
fantasy jako válečník nebo třeba
kouzelník, proletíme se vesmí-

rem, navštívíme dinosaury, pos-
tavíme železnici, vitráže
a mnoho dalšího. Zároveň
u stolu můžete najít fajn partu
lidí, se kterými si rádi popovídáte
a dáte například další deskovku. 
V K-klubu naleznete kroužek des-
kových her pro děti. Časová ná-
ročnost tohoto kroužku je jed-
nou týdně na hodinu a půl. Děti
hrají nejrůznější hry jako Karak,
Osadníky, Kroniky Avelu, Sa-
gradu a další horu titulů. Hraje
se v několika skupinách a podle
časové náročnosti se někdy za-
hraje i více her. Káčko nabízí také
deskové hry pro dospělé. Ty se
konají také jednou týdně s časo-
vou dotací dvě hodiny, jelikož se
hrají i náročnější hry, které za-
berou více času. Není to však
pravidlem a často se objeví i od-
dechovky pro zasmání. 

Deskohraní
Na závěr tématu deskových her
v Káčku je nutné zmínit ještě ví-
kendovou akci Deskohraní, která
se uskutečňuje jednou měsíčně.
Je to otevřená akce pro
všechny, kteří si chtějí přijít za-
hrát deskovky. Nemusíte mít žád -
né zkušenosti ani znát pravidla.
Na místě jsou lektoři, kteří pra-
vidla rádi vysvětlí a pomohou
s prvními kroky, než si člověk
osvojí herní principy dané hry.
Rádi bychom vás touto cestou
pozvali na nejbližší Deskohraní
dne 5. 11. 2022 v budově K-klubu
na Valdštejnově náměstí 99 od
14 do 18 hodin. Přijít můžete po
celou dobu akce. O následujících
Deskohraních se vždy dozvíte na
webu Káčka či Facebooku. 
V listopadu se uskuteční také tra-
diční svatomartinská dílna na bu-

dově K2 s vchodem z ulice Smi-
řických. Těšit se můžete na kaž-
doroční pečení rohlíčků a samo-
zřejmě jejich ochutnávání. Dále
bude připravena výtvarná dílna,
kde si budou děti moct vyrobit ně-
jakou maličkost. Celý program se
zakončí příjezdem svatého Mar-
tina. Proběhne také již tradiční
svatomartinská městská hra. Mů-
žete vzpomenout na minulé roč-
níky, kdy jste se mohli vydat po
světélkové cestě a pomocí bate-
rek odhalovat trasu, kudy nás
svatý Martin vedl k pokladu. Či jak
se Bělouš proháněl po Jičíně. Vy-
právěl o zvycích a legendách,
které se pojí se svatým Martinem. 
Těšte se i na letošní ročník hry
a dílen. Více informací naleznete
na našich webových stránkách
kackojicin.cz či na Facebooku
a Instagramu. Váš K-klub

Deskové hry a sv. Martin v Káčku
Když uslyšíte slovo deskové hry, jistě se vám jako první objeví v mysli hry jako jsou Člověče, nezlob se, Dáma či Dostihy
a sázky. Nenechte se však mýlit, v dnešní době je deskových her jako máku. Některé jsou dobré, jiné jsou vynikající a o ně-
kterých by se mělo raději pomlčet. Nicméně určit, která hra je dobrá či ne, je vždy na osobním názoru, jelikož co je dobré
pro mě, nemusí být dobré pro souseda. Káčko se snaží poskytnout dětem i dospělým možnost si zahrát kvalitní deskovky. 

Vzorem pro Jičínské byl pražský
Sokol, který založili Miroslav Tyrš
a Jindřich Fügner v  únoru
r. 1862. Sokolskou myšlenku při-
nesli z  Prahy studenti, kteří se
do Jičína vrátili na prázdniny.
Dne 5. listopadu 1862 se usku-
tečnila ustavující valná hromada.
Sokol Jičín tak patří k prvním de-
víti jednotám založeným v tomto
památném roce. Zpočátku se
cvičilo venku, teprve v  r. 1894
byla dokončena stavba soko-
lovny, což je dnes Masarykovo
divadlo. V roce 1912 k 50. výročí
byla přistavěna samostatná tě-
locvična, která coby sokolovna
slouží dodnes.
Historie Sokolu je pohnutá a je
provázána s dějinami Českoslo-
venska a České republiky. Za
první světové války se sokolové
podíleli na utváření českosloven-
ských legií. Během druhé svě-
tové války, konkrétně v  roce
1941, byl Sokol zakázán protek-
torátním režimem. Členové byli
zatýkáni a mnoho z nich se po
konci války nevrátilo. Na počest
obětem byl 8. říjen stanoven Pa-

mátným dnem sokolstva
a v roce 2019 byl zařazen mezi
významné dny České republiky.
Po druhé světové válce nastal
nebývalý rozkvět Sokolu, trval
však pouze do roku 1948, kdy
další totalitní režim opět zakázal

jeho činnost. Tato oprese trvala
více než 40 let, takže po demo-
kratické revoluci 1989 bylo velmi
obtížné Sokol obnovit. 
Přesto Sokol se svou myšlenkou
zdravého ducha ve zdravém těle
– kalokagathie – těžké období

přežil a obnovil se. I když se zá-
kladní myšlenky Sokola nemění,
svět a život se vyvíjí, a s ním také
podmínky sportování. Dnešní So-
kol odkazuje na svou myšlenku
i historii, ale je také moderní
sportovní organizací. TJ Sokol Ji-
čín má dnes na 410 členů spor-
tujících ve 21 oddílech. Má také
vlastní trenéry a cvičitele, kte-
rým Ing. Eva Šulcová, starosta
TJ Sokol Jičín, v  úvodním pro-
slovu poděkovala za jejich
ochotu a činnost.  
Připomeňme také, že velmi dů-
ležitými událostmi jsou všesokol-
ské slety, které se konají jednou
za šest let. Příští bude v  roce
2024 a půjde v pořadí o 17. vše-
sokolský slet. 
Přejeme další roky a desetiletí
úspěšného rozvoje. Poslání So-
kola je napříč sportovními orga-
nizacemi jedinečné. Sokol totiž
s sebou nese kus historie, který
je úzce provázaný se vznikem
a moderními dějinami našeho
státu. 

-eš-, -jir-

TJ Sokol Jičín si připomněl 
160. výročí slavnostní akademií
V neděli 16. října bylo Masarykovo divadlo místem sokolské akademie, která se konala na počest 160. výročí sokolské
myšlenky v Jičíně. Pořadatelem byl TJ Sokol Jičín ve spolupráci s Kulturními zařízeními města Jičína. 



Historickým zlomem při vzniku
Srdíčka byla sezóna 1952 – 1953.
Tehdy soubor ještě působil v bu-
dově poštovního úřadu. Na konci
50. let se přestěhoval do dneš-
ních prostor, tj. do levého traktu
kulturního domu. V současnosti
je Srdíčko součástí Kulturních
zařízení města Jičína. 
V  kronice Loutkového divadla
Srdíčka se o přelomové sezóně
píše: „V  sezoně 1952 – 53 pro-
dělala loutková scéna radikální
změnu proti původnímu stavu
tím, že původní portál byl změ-
něn a změněno i proscénium.
(…) Dnes je scéna umístěna
v klubovní místnosti poštovního
úřadu v Jičíně. O rozvoj a pro-

speritu scény se hlavně zaslou-
žili tito pracovníci – poštovní za-
městnanci: Bejvl Ladislav, před-
nosta úřadu a člen souboru,
prin cipál divadla Jaro Fric, tech-
nický vedoucí souboru Emil Ko-
lář, správce divadla Škaloud Jiří.
(…) Zasluhuje jmenovat ještě Jo-
sefa Jiráska z Červeného (Hor-
ního) Kostelce, který dodává
naší scéně loutky. Dále pak Jo-
sefa Koláře, správce pošty, který
zhotovil lavičky a provedl truh-
lářské práce na úpravě scény.“ 
Loutkové divadlo Srdíčko hraje
především pro dětské publikum.
Česká literatura je studnicí ná-
mětů a her, avšak staré kusy je
nutné aktualizovat a přizpůsobit.
Divadelní sezóna trvá vždy od
poloviny října do poloviny dubna
a hraje se zpravidla každou dru-
hou sobotu. Mimo sezónu
Srdíčko hraje venku, například
na dětských dnech. Co se týká
představení pro dospělé,
Srdíčko opatrně vychází vstříc
i tomuto publiku. Uvedlo napří-
klad Boccacciův Dekameron.  
Prozradíme malé tajemství.

Loutkovodič a „mluvič“ (čili da-
bér) nejsou tatáž osoba. Lout-
kovodič dává do představení
svou fyzickou sílu – a že jí je za-
potřebí hodně, neboť marionety
se pěkně pronesou. Mluvič sle-
duje vše na monitoru, vyčkává
na moment a dává loutkám hlas.
Je to elegantní řešení, ale vyža-
duje souhru. Při loutkovém před-
stavení se totiž může stát leccos.
Třeba, že se nitě loutky zapletou
do kulisy stromu, z  něhož má
postavička slézt. A než vodič ne-
snáz vyřeší, jak zareaguje da-
bér? Zahartusí postavička, že se
jí noha zasekla o tu zpropade-
nou větev?
A potom jsou tu samotné loutky.
Sehnat marionetu v dnešní době
není snadné, protože řemeslníků
je málo. V tom však problém tolik
netkví, protože Srdíčko má za
své roky působení široký inven-
tář loutek, a tak se obsadí jaká-
koliv role. Jenže marionety, to
jsou vlastně herci. Mají své ma-
nýry, potřeby, vyžadují péči
a údržbu. Právě údržba je ná-
ročná a soubor Srdíčka si ji za-

jišťuje vlastními silami. Už jen to,
aby klouby nevrzaly nebo aby se
nitě netrhaly.  
Principálem Srdíčka je Milan
Smolík. „Popřál bych divadlu
hlavně ty, kteří budou chtít hrát,
protože Srdíčko není jen značka,
ale hlavně lidi. Přál bych Srdíčku
ty, kteří budou mít nápady a zá-
jem. Nemládneme a následov-
níky budeme potřebovat jako
sůl,“ odpověděl na otázku, co by
chtěl jičínskému divadlu popřát.
„Návštěvnost je v poslední době
docela dobrá. Období covidu
nás zasáhlo a po znovuotevření
byly počty diváků takové ne-
mastné neslané. Ale návštěvnost
postupně stoupala a nyní je na
úrovni jako před covidem. Řada
představení je už vyprodaná,“
řekl dále. 
Všichni členové souboru „dělají“
Srdíčko ve svém volném čase.
Mají svá povolání. Přejeme
Srdíčku nejenom zástupy diváků,
ale především ty, kteří divadlu
budou věnovat svůj čas a zájem.  

-jir- 
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Loutkové divadlo Srdíčko oslavilo 70. výročí
V srdcích dětí je nepochybně. Avšak Loutkové divadlo Srdíčko si razí cestu i k dospělým. V letošní sezóně slaví 70. výročí
svého jména, byť kořeny loutkovodičů v pohádkovém městě jsou ještě starší a sahají mnohem hlouběji. Srdíčko si výročí
připomnělo o víkendu 15. – 16. října. Připravilo představení přátelských divadelních souborů. Součástí oslav byl i sobotní
večerní program pro pozvané hosty.   
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Plesovou sezónu zpestří 
už 19. listopadu benefiční
X. Královský bál

Jsme opravdu rádi, že vás po
dvou letech opět můžeme po-
zvat na Královský bál. Letos
půjde o jubilejní desátý ročník
tohoto dobročinného plesu, je-
hož výtěžek bude opět věnován
na potřeby Domácího hospice
Duha Hořice, který pod heslem
„Tančíme a pomáháme“ dlou-
hodobě podporujeme. 
Díky vaší účasti na předcho-
zích ročnících jsme mohli po-
slat na dovybavení domácího
hospice 641 759 Kč. Za to patří
díky všem, kteří se našeho
dobročinného plesu účastní.
Letošní již desátý ročník Krá-
lovského bálu se opět usku-
teční v kulturním domě ve Val-
dicích, a to 19. listopadu 2022
od 19 hodin. Pořadatelem je
Římskokatolická farnost v Ji-
číně.
Těšit se můžete na program

s tradičním i netradičním ta-
nečním vystoupením, bohatou
tombolu i oblíbenou volbu krále
a královny plesu. K tanci i po-
slechu zahraje osvědčená ka-
pela Levou rukou band.
Dopravu z Jičína zajistí auto-
bus, který bude vyjíždět v 18:30
hodin od „bunkru“ na Novém
městě se zastávkami na auto-
busovém nádraží, Komenského
náměstí a v Lipách. Zpět potom
v 1:00 a ve 2:15 hodin z Valdic.
Vstupné v předprodeji 250 Kč
s výběrem místa u stolu, na
místě pak 300 Kč. Předprodej
vstupenek bude zahájen 31. 10.
v MIC na Valdštejnově náměstí.
Najdete nás na www.face-
book.com/kralovskybal
Těšíme se na vás a děkujeme
za vaši podporu.

Za přípravný výbor Jiří Drška

Co zajímá občany Jičína
Kde v Jičíně se počítá s výstav-
bou parkovacích domů?
Vycházíme-li z územního a regu-
lačního plánu, pro výstavbu par-
kovacích domů jsou vyhrazeny
lokality na autobusovém nádraží,
u sídliště Nové Město – Jih,
u zimního stadionu a v  Bolza-
nově ulici v blízkosti oblastní ne-
mocnice. Lze říct, že poslední
jmenovaný dům je prioritní.
Hlavní otázky ale jsou, zda je
vhodné je realizovat a zda sku-
tečně přinesou řešení parkování,
jak se od nich očekává. 
Výstavba parkovacího domu je
velmi nákladná investice a její
návratnost je problematická. Vy-
budování domu o 100 parkova-
cích místech přijde v  součas-
nosti zhruba na 70 milionů
korun. Připočítejme ještě ná-
klady za údržbu, opravy a pro-
vozování. Parkovací dům je
obecně považován za luxusní ře-
šení. Jeho výstavba je opodstat-
něná ve vysoce frekventovaných
místech, která nenabízí dosta-
tečnou plochu pro vybudování
venkovního parkoviště. 
Otázka výstavby parkovacího

domu vyjde z parkovací politiky
města a její podobu nastíní tzv.
Plán udržitelné městské mobility
(SUMP), na jehož sestavení
město Jičín nyní pracuje. SUMP
se bude komplexně zabývat do-
pravou a pohybem po městě
a z hlediska parkování se zaměří
na čtyři cíle: 1) parkování pro re-
zidenty, 2) podpora parkovacích
domů, 3) záchytná parkoviště,
4) vhodné nastavení poplatkové
politiky. 
Parkovací dům obecně není
vhodným řešením pro rezidentní
parkování. Aby dům fungoval,
potřebuje spíše průjezdnost, tj.
střídání uživatelů, nikoliv za-
plnění automobily. Obecně platí,
že parkovací dům funguje, po-
kud i při zvýšené poptávce po
parkování v něm zůstane 10 pro-
cent volných míst. A naopak ne-
funguje, pokud se zaplní masou
po delší čas parkujících vozidel.
V  takovém případě dům ztrácí
svůj účel. Také proto SUMP od-
děluje problematiky parkování
pro rezidenty a podpory parko-
vacích domů. 

-jir-
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Naše listopadová vzpomínka bude patřit českému architektovi a urbanistovi, který většinu svého života v Jičíně působil a
významně ovlivnil jeho podobu. Od jeho smrti uplynulo již 75 let. Pocházel z Kolína, gymnázium ale vystudoval v Jičíně, kde
odmaturoval v roce 1908. V letech 1908-1913 pokračoval ve svém studiu na Škole architektury a pozemního stavitelství
ČVUT v  Praze. Souběžně také studoval architekturu na Akademii výtvarných umění. Po první světové válce se usadil
v Jičíně. 

Zde zastával krátce funkci měst-
ského inženýra. V  roce 1923 si
otevřel vlastní projekční kance-
lář. I když nebyl v Jičíně jediným
architektem, postupně se mu
podařilo získat výsadní posta-
vení. Několikrát se pokoušel pro-
sadit i v Praze, ale nikdy se mu
to nepodařilo. Na přelomu dva-
cátých a třicátých let 20. století
se začal uplatňovat v rámci ce-
lého jičínského okresu. Stal se
vlivným regionálním architektem
a urbanistou. Vyhrával veřejné
soutěže, řadu zakázek získával
i přímo. 
Jeho první významnou realizací
byl projekt areálu jičínské
okresní nemocnice v  letech
1923–1930. Kromě profese ar-
chitekta se v Jičíně aktivně za-
pojoval do veřejného života a byl
členem řady spolků. Během
druhé světové války  musel své
aktivity omezit. Po roce 1945
s kolegou Václavem Šťastným
sepsal pojednání o poválečné
obnově Jičína a spoluzakládal
východočeský Stavoprojekt
(1947). Své další záměry již ne-

stihl realizovat. Zemřel náhle
1.  listopadu 1947 v  Jičíně a byl
pochován na zdejším hřbitově. 
Po jeho úmrtí byla jeho projekční
kancelář uzavřena. Ve své
tvorbě se nechal inspirovat ar-
chitektem Janem Kotěrou. Při
své práci vždy věnoval pečlivou
pozornost citlivému zasazení na-
vrhovaných objektů do okolního
prostoru. Jeho dílo zahrnuje ši-
rokou škálu objektů. Projektoval
rodinné domy, činžovní domy,
veřejné budovy i hospodářské
stavby. Regulační plán města Ji-
čína, na kterém pracoval v  le-
tech 1930-1935, byl jedním
z prvních takových plánů v Če-
chách. K jeho nejvýznamnějším
stavbám patří funkcionalistická
budova Masarykovy obchodní
akademie v ulici 17. listopadu.
V roce 1924 byl podle jeho pro-
jektu postaven v Jičíně Student-
ský dům, jehož součástí byla
i městská knihovna a čítárna.
Knihovna je umístěna v  tomto
domě stále. Dalšími významnými
stavbami jsou např. Hospodyň-
ská škola (1925–1927), Okresní

hospodářská záložna (1927),
Tržnice nábytku (1933) nebo Živ-
nostenská škola (1939–1940).
Veřejné budovy vyprojektoval
i pro jiná města. K  jeho pracím
patří např. stavby sokoloven
a spořitelen v  Lázních Bělo-
hradě, v Kopidlně a v Nové Pace. 
Čeněk Musil nepřesáhl sice svým
významem hranice regionu, jeho
jedinečnost spočívala ale v tom,
že dokázal moderní architekturu
citlivě aplikovat do prostředí ma-
lého města. V letech 2017–2018
uspořádalo jičínské muzeum vý-
stavu, věnovanou projektům to-
hoto architekta. Jako katalog
k této výstavě byla vydána pub-
likace pod názvem Architekt Če-
něk Musil, kde je možné nalézt
kompletní seznam jeho projektů.
V roce  2020 byl na internetu
zpřístupněn Jičínský architekto-
nický manuál, což je virtuální ar-
chitektonický průvodce po stav-
bách města Jičína. Dvě jeho
trasy jsou věnovány právě stav-
bám Čeňka Musila. Ve fondu
Knihovny Václava Čtvrtka v  Ji-
číně, která je také jednou z jeho

staveb, najdete k prohlédnutí ne-
jenom obě již výše zmiňované
publikace, ale můžete se sezná-
mit i s  dalšími informacemi
o této regionální osobnosti. 

Iva Rodrová

Čeněk Musil (* 5. března 1889 v Kolíně, † 1. listopadu 1947 v Jičíně)

BÍLKOVÁ, Eva. Pod Valdickou branou: fakta

o nejznámějších jičínských osobnostech,

spolcích, stavbách, institucích, školách,

událostech. V Jičíně: Městský úřad v Jičíně,

2004. 

Je to tu! Bude se tančit!
Vážení spoluobčané, srdečně vás zveme na
Bál společnosti Apropo Jičín, který se koná
v sobotu 12. listopadu. Přijďte na průvod lou-
tek v 16 hodin na Valdštejnovo náměstí nebo
až v 17 hodin na bál v Masarykově divadle.
Přidejte se do průvodu velkolepých loutek,
které představují v celé své velikosti hodnoty
Apropa. Potkáte se s elementy, na jejichž zá-

kladech stojí naše organizace. Důvěra, svo-
boda, respekt, pokora, spolupráce a radost.
Lidské hodnoty, které ctíme a pěstujeme
s velkou opatrností. Za doprovodu hudby při-
neste dobrou náladu do divadla. A co dál?
Tančete s námi. Po dlouhé době absence od
radostného pohybu vás vyzýváme k tanci.
Říká se, že tanec je starý jako lidstvo samo.

A je na tom mnoho pravdy. Je dokonce pro-
kázáno, že lidské tělo nedokáže netancovat,
když slyší hudbu – automaticky dělá pohyby,
které si ani neuvědomuje. Tanec k nám pro-
stě patří, ať chceme nebo ne.
Nevadí, že nejste taneční mistři, stačí, že
máte srdce na pravém místě a zajímá vás,
jak se v Jičíně daří lidem s postižením a ro-
dinám s dítětem s postižením. Tento bál je
právě o nich. A také o profesionálech, kteří
poskytují sociální služby a o těch, kteří tyto
služby podporují a stávají se tak součástí
jednoho životního bálu.
Buďte s námi i vy. Staňte se součástí tradiční,
letos dvacáté první benefice ve prospěch lidí
s postižením. Podpořte nás. Přijďte na prů-
vod nebo přímo na bál. Nejlépe na obojí.
Vstupné je dobrovolné. Výtěžek letošního
ročníku bude použit na rozšíření kapacity
osobní asistence. Svobodný život lidí s po-
stižením je pro nás důležitý. Kdo by se ne-
mohl zúčastnit, ale chtěl by se k benefici při-
dat, máme připravenou i možnost daru
online. Děkujeme.
Pod záštitou hejtmana Královéhradeckého
kraje Mgr. Martina Červíčka, ve spolupráci
s KZMJ. Akce je spolufinancovaná městem
Jičín.

Apropo Jičín
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Na travnatý Plajch (směrem od
Hasindy k  Cidlině – viz foto) se
došlo z Nového Města i po dře-
věném můstku přes Cidlinu ve
směru na Matěják. Tam se kromě
atletů a jiných sportovců vysky-
tovala a hrála i svérázná
a mužná jičínská odrůda fot-
balu – šrum. Na Plajchu se pořá-
daly turnaje dorostenců. Kromě
„domácího týmu“ Jupors Plajch
(většinou basketbalisté) pamatuji
týmy Čeřovky a studentů prů-
myslovky – Korejců.
Bruslilo se nejen na zamrzlém
rybníku Kníže, samozřejmě i na
hokejovém stadionku, ale i na
druhé straně Jičína – na rozvod-
něné části Hádku, kde se říkalo
„U Václava“. Velmi blízko pod Ši-
beňákem bývala rasovna a smě-
rem ven z Jičína kolem evange-
lické modlitebny ulicí
Konecchlumského tzv. Rasovská
čtvrť. Na lyže jsme my z Nového
Města jezdili nejlépe hlubokým
úvozem ve směru na Ostružňák –
a to na Vápenka. Někteří se mohli
navracet zpět ve směru na Pra-
chárnu, ke které obdobně jako
k  letišti denně chodila vojenská
stráž. Určitou zajímavostí Jičína
byla i třetí zdejší kasárna, tzv. Do-
plňák aneb Doplňovací velitelství
v ulici Pod Koželuhy naproti Lel-
kovu zahradnictví.
Zůstaneme-li na Novém Městě,

pak můžeme kolem hospody „U
Efiků“ aneb u Effenberků (nyní
Veselka) jít na druhé straně Li-
dického náměstí k  jiné (bohužel
už zaniklé) hospodě čp. 11 –
U Žďánských, kde bývaly školní
besídky i tělocvična. Po osvěžení

v restauraci nyní můžeme pokra-
čovat Dlouhou ulicí až k místu
dříve známému jako „détéják“,
kde bývaly trhy a hrál se i fotbal.
Vzpomeňme na památné klukov-
ské bitvy Novoměšťáků se Staro-
měšťáky, hodné pera Karla Po-
láčka. Vynikal např. legendární
Lexa Šmejkal (ovšemže Novo-
měšťák). Hranicí bývala Cidlina,
které se zde hojně říkalo
„Strouha“. Jako kluci jsme tu lovili
v  tehdy čisté vodě ryby do vrší
i raky, které jsme prodávali do
jiné hospody blízko nádraží – totiž
U Hvězdů. Strouha měla i své
slepé rameno (ve směru k nyněj-
šímu autobusovému nádraží –
a také tzv. Náhon, který vedl ko-
lem mlýna Valcha do Čejkovic ke
mlýnu mlynáře Tylše.
Zvláštní místo spojené s  vodou
býval i tzv. Konibrod (rameno Cid-
liny pod mostem hlavní silnice
u rybníka), kde se opravdu plavili
a napájeli koně. Zmiňované klu-
kovské bitvy sice sledovaly Cidlinu
jako hranici, ale měly své výjimky.
Za Novoměšťáky tak v „bojích“
působili znamenitě i kluci z  tzv.
Důstojnických domů (nábřeží na-
proti ulici I. Geisslové).
Tato črta sleduje především Nové
Město, mohla by ale ze starého
zmínit aspoň časté shromaždiště
zevlounů a schůzek před „Stala-
sem“ (tehdy Stalingrad), který
prošel během let mnoha jmény.
Pro tuto část Jičína je typická
i „Myší díra“, „Panská ulice“, „park
Fialka“ a další pomístní typická
jména. To už je možná práce pro
některého ze Staroměšťáků.

Jaroslav Veselý

Skoro zmizelý Jičín –
křížem krážem a neúplný
Patrně málokdo v Jičíně ví, že my „Novoměšťáci“ jsme cho-
dili sáňkovat na Rodovinu. K ní se šlo i sáňkovalo směrem
ven z města a od Poděbradovy ulice dolů vpravo k Poráku –
směr letiště k často zamrzlé ledové ploše, kterou mnoho
z  nás využívalo na dnes již historických bruslích – „šlejf-
kách“. Sáňkovalo se ovšem hojně i z ulice Na Vrchách dolů
směrem k Plajchu, který zůstával poněkud vlevo, stejně jako
požární věž Hasinda. Kdo ví, kdy a proč byla tato požární
věž odstraněna? 
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Motto: „Řeka je příležitostí pro město a pro
svoji jedinečnost jedním z jeho nejcenněj-
ších území. Řeka je vztažnou osou širšího
prostoru města a krajiny. Řeka je mnoho-
vrstevnatý prostor, který je nutné vnímat
v jeho komplexnosti.“
Materiál Koncepce břehů Cidliny je koncepč-
ním, strategickým a iniciačním dokumentem.
Vytváří základní podklad pro koordinaci a na-
plňování cíle kvalitního rozvoje řeky, a to
z hlediska urbanistického plánování, investic,
využívání, správy a ochrany. Formuluje
především východiska a cíle kvalitního vývoje
prostoru řeky a modeluje ideální cílový stav,
a to nikoliv konkrétními architektonickými ná-
vrhy, ale zejména formulováním principů.
Výsledným cílem koncepce je vytvořit
z břehů řeky kvalitní veřejný prostor celo-
městského významu a současně definovat
komplexní přístup k řece jako základnímu
vztažnému elementu v urbanismu města
a v krajině. Za „prostor řeky“ nemůžeme
uvažovat pouze samotné břehy, ale také
navazující oblasti, jejichž charakter je přímo
ovlivněn návazností na řeku, anebo který
naopak řeku sám ovlivňuje.

Koncepce je otevřením diskuze o hodnotě
prostoru řeky pro město a jeho obyvatele
a o jeho současné i budoucí roli ve struk-
tuře a životě města a výzvou k dalším kro-
kům směrem k naplnění cílů rozvoje řeky
jako kvalitního celoměstsky významného
prostoru. Vytváří podklad pro spolupráci
správy města, dotčených organizací, ob-
čanů města, odborníků, podnikatelského
sektoru a dalších aktérů v území.
Zveme vás na prezentaci koncepce, která
se uskuteční v úterý 1. 11. 2022 od 18 hodin
v prostorách Valdštejnského zámku
(1. patro, učebna 201).

-rj-

Jičín představí Koncepci břehů Cidliny
Město Jičín aktualizovalo dokument Koncepce břehů Cidliny, který umožňuje plánovat rozvoj prostoru řeky v celoměstských
souvislostech. Koncepce revitalizace řeky Cidliny je vize města o kvalitním rozvoji prostoru řeky.

Oblastní charita Jičín ve spolupráci s KZMJ
Jičín a ZUŠ Jičín vás zve v úterý 22. listo-
padu 2022 na Benefici pro Veroniku. 
Veronika je integrační sociální podnik, který
zaměstnává lidi s  postižením a dává jim
šanci pracovat. Smyslem benefice je pre-
zentovat Veroniku a její účel širší veřejnosti
a případný výtěžek z dobrovolného vstup-
ného bude použitý na další rozšiřování pod-
niku. Nejde o firmu založenou soukromní-
kem kvůli dotacím, ale o subjekt 100%
vlastněný Oblastní charitou, založený kvůli
lidem. Hlavní a nejviditelnější součástí pod-

niku jsou provozy prádelen a sběren čis-
tírny v Jičíně a Libáni. 
Hlavním kulturním programem bude diva-
delní hra ROMANCE s  písněmi na motivy
básní Františka Hrubína. Účinkují v ní stu-
dentky a studenti ZUŠ Jičín, scénáristkou
i autorem hudby jsou pedagogové z  této
školy. V  rámci doprovodného programu
bude možné zhlédnout také výstavu Die-
cézní charity Hradec Králové a benefice
bude současně oslavou 100 let Charity ČR.
Více informací postupně najdete na
www.charitajicin.cz. Oblastní charita Jičín 

Benefice pro Veroniku bude 22. listopadu

Slavnostní uvedení nového fantasy románu
Dany Beranové bude velkolepé. Autorka spo-
lečně s  organizátory z  Knihovny Václava
Čtvrtka v Jičíně zvou na speciální večer věno-
vaný knize Zpěv straky ve středu 9. listopadu
od 18 hodin na hlavní budově knihovny v Deni-
sově ulici. 
Večer bude plný literatury, příjemné nálady
a překvapení. Zájemci mohou pořídit knihu za
zvýhodněnou cenu. Připraven bude fantasy
hudební doprovod i drobné občerstvení.

-ms- 

Zpěv straky 
Dany Beranové

Pobočka knihovny na Novém Městě – v Bunkru ožívá neuvěřitelným množstvím akcí a po-
řadů pro veřejnost. Největší listopadovou akcí bude Svatomartinské odpoledne, které
bude probíhat přímo 11. listopadu od 13 do 15 hodin.
Návštěvníci se mohou těšit na maňáskové divadlo, baletní představení, výprodej vyřaze-
ných knih, řemeslné prodejce, svatomartinské tvoření, zdobení perníčků, výrobu od-
znáčků. Lovci perel zúročí celoroční snažení v obchůdku lovců perel a pro malé děti
bude přichystaný dětský koutek plný hraček, říkadel a básniček.

-ms-

Svatomartinské odpoledne 
na pobočce knihovny v Bunkru
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